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Het wijkplatform Hoogzandveld, Zandveld & Lekboulevard (HZL) heeft besloten om 
haar taak/rol als wijkplatform in de gemeente Nieuwegein in het najaar van 2014 te 
beëindigen. De opgerichte stichting zal worden opgeheven.  
 
De leden zien (persoonlijke) actievoering als een passender middel om de 
leefbaarheid en veiligheid in de wijken te verbeteren dan het eindeloos praten 
zonder besluitvorming met de bestuurders en de medewerkers van de gemeente 
Nieuwegein. De leden voelen zich langzamerhand murw geslagen.  
 
HZL zal de boel niet over de heg gooien. Daarvoor is de betrokkenheid van de leden 
van het wijkplatform bij de drie wijken en hun bewoners te groot. Er is voor een 
overgangstraject gekozen. De formele opheffing van de stichting wordt 1 oktober 
2014. Het wijkplatform HZL zal in het overgangstraject bijvoorbeeld de 
gebruikelijke bijdragen uit het wijkbudget voor buurtbijeenkomsten zoals bbq’s in 
2014 blijven verstrekken. Ook zal de informatieverstrekking aan de wijkbewoners 
via het wijknieuws en bewonersbijeenkomsten doorgaan. 
 
Waarom? 
 
Vrijwilligerswerk moet plezier en voldoening geven en vrijwilligers moeten 
(wederzijdse) waardering ervaren.De reden van het besluit is dat de leden het 
gevoel hebben dat de laatste anderhalf jaar vrijwel alle tijd en energie in 
procedures van en controle op naleving van afspraken door de gemeente en haar 
bestuurders ging zitten in plaats van in de inhoud. 
 
HZL is diep teleurgesteld over de wijze van behandeling van haar (ongevraagde) 
adviezen aan het College van B&W en het overleg met de wijkwethouder. Alles 
werd doorgeschoven en afspraken met eerdere bestuurders werden eenzijdig 
terzijde gelegd of het bestaan er van werd ontkend.  
De samenwerkingsovereenkomst tussen gemeente en de wijkplatforms werd steeds 
meer genegeerd.  
 
In de bijlage geven wij een toelichting via een drietal onderwerpen op het 
voorgaande.  
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Bijlage 
 
 
Het kernpunt is dat afspraken niet worden nagekomen of ontkend. Onderstaand ter 
toelichting een drietal onderwerpen. 
  
1. Project Hoogzandveld-centrum inclusief brede school, Lotusplantsoen en 
de patiowoningen voor senioren bedoeld voor doorstroming 
Bij de overheden in Nederland is het gebruikelijk dat besluiten/afspraken gemaakt 
door voorgangers, worden nagekomen. Dat geldt ook bij de uitvoering van 
bestemmingsplannen.  
 
Met wethouder Kolff zijn in januari 2012 als nieuwe start, op zijn verzoek, een 2-tal 
bijeenkomsten gehouden over de uitvoering van het vastgestelde bestemmingsplan 
Lekboulevard-Hoogzandveld Centrum. Daarvan is verslag gemaakt. In de lijn van 
dat verslag, hebben de begeleidingscommissie Lekboulevard/Hoogzandveld-
centrum en het wijkplatform HZL in juni 2012 een advies opgesteld voor het 
College van B&W. 
 
Bij het vertrek van de wethouder in het najaar 2012 heeft hij ons desgevraagd 
verzekerd, een overdrachtsdossier te hebben gemaakt. Bij de officiële opening dit 
voorjaar van de brede school heeft hij ons dat nog eens bevestigd. Van 
gemeentezijde werd het bestaan van een overdrachtsdossier ontkend. Het hiervoor 
genoemde verslag en advies waren niet aanwezig, zei men. Onbegrijpelijk omdat 
de verspreiding destijds breed is geweest.  
 
Bij de uitwerking van het bestemmingsplan bleek de geplande uitvoering 
inhoudelijk haaks te staan op de gemaakte afspraken en de uitgesproken intenties 
in de betreffende raadsvergadering en konden we opnieuw aan de slag en alles 
overdoen. Ook bleken er opeens meerdere gemeentelijke voorschriften en regels te 
bestaan die de beoogde en toegezegde uitwerking in de weg staan. Bureaucratie 
ten top.  
 
2. Project RPZ/Helmkruid 
De start van dit participatieproject was moeilijk omdat de bewoners boos waren. 
Hun groen werd opgeofferd om elders in Nieuwegein te kunnen bouwen. Ook werd 
de petitie met ruim 6000 handtekeningen terzijde gelegd door de wethouder. Hoe 
zo draagvlak zoeken! 
 
Op vragen van bewoners “waarom dit project”, is door de projectleiding 
voortdurend uitgelegd een, uit 5 samenhangende onderdelen, besluit van de 
gemeenteraad, één op één uit te moeten voeren. Het laten vervallen van één of 
meerdere onderdelen was niet mogelijk.   
 
Maar als die opdracht inhoudelijk essentieel wijzigt tijdens de planvorming,  
geldt dat opeens niet meer. De hockeyclub MHCN heeft met toestemming van het 
College besloten, om tot augustus 2024 te blijven spelen op het sportpark 
Rijnhuizen. De voorgenomen verhuizing was de primaire reden voor het integrale 
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plan. Daarom kunnen de bouwplannen aan het Helmkruid volgens HZL achterwege 
blijven. Maar het College besluit om gewoon door te gaan en de hockeyclub een 
geïndexeerde verplaatsingsvergoeding van € 2,4 miljoen te geven.  
 
Hetzelfde geldt voor het afgesproken participatieproces voor dit project. De rode 
draad daarin was dat alles wat met bewoners in bijeenkomsten (ateliers) werd 
uitgedacht, door de projectmedewerkers zou worden verwerkt én zou worden 
teruggekoppeld naar de bewoners. Dat geldt evenzeer voor de resultaten van de 
diverse onderzoeken. Het College kan dan kennisnemen van het draagvlak bij de 
bewoners voordat zij tot (bestuurlijke) besluitvorming komt.  
En wat gebeurt? Het vorige College besluit, op voorstel van de projectgroep (?), om 
ook deze afspraak met de bewoners terzijde te leggen en sluit de bovengenoemde 
overeenkomst met de MHCN. En tussen neus en lippen door wordt meegedeeld dat 
de noordelijke entree niet doorgaat.   
 
De afspraak in de samenwerkingsovereenkomst tussen gemeente en wijkplatforms 
dat wijkplatforms gelegenheid krijgen om advies uit te brengen over voorgenomen 
bestuurlijke besluitvorming door het college wordt ondanks herhaaldelijk 
aandringen door het wijkplatform genegeerd. Als HZL een ongevraagd advies aan 
B&W stuurt, wordt dit dood gezwegen. Hetzelfde geldt voor het meerdere malen 
door de bewoners geuite standpunt tegen het bouwen van woningen aan en in het 
groen van het Helmkruid te zijn. Ook in de laatste brief aan de Raad over het 
project wordt dit verzwegen. 
 
Uiteindelijk heeft HZL aan de nieuwe Raad van Nieuwegein een noodkreet-email 
gezonden. De raad vroeg via een zgn artikel 42 brief uitleg over onze noodkreet. En 
het antwoord is een bewijs van hoe ook dit college blijkbaar om zaken heen 
probeert te draaien. Opnieuw wordt daarin het standpunt van de bewoners tegen 
de bouw aan het Helmkruid en het niet nakomen van het afgesproken 
participatieproces weggelaten.    
 
3. Samenwerkingsovereenkomst van 2010 
In de samenwerkingsovereenkomst van 2010 tussen gemeente en alle 10 
wijkplatforms is de bijzondere positie van de wijkplatforms op het gebied van o.a. 
ruimtelijke plannen, vastgelegd. Die wordt stelselmatig niet nagekomen. Zoals 
bijvoorbeeld bij de bouwplannen aan de Handelskade/Lekboulevard. Het belang van 
bestaande en van beoogde bestemmingen (o.a. historisch centrum) voor die locatie 
werden door de ambtenaren weggeschreven en bekrachtigd door het vorige 
College.  
  
Dit systematisch schofferen van het wijkplatform HZL is voor de leden van het 
wijkplatform HZL ook een reden te stoppen met haar activiteiten. Hoeveel pijn dat 
ook doet! 
 
 
 
 
 
 



 

Nieuwegein, 11 juni 2014 
 
 
Aan het College van B&W van de Gemeente Nieuwegein 
i.a.a. Raad van de gemeente Nieuwegein 
 
Onderwerp  : opheffing (stichting) wijkplatform HZL 
Bijlage        : persbericht 
 
Geacht College, 
 
Vrijwilligers moeten hun werk met plezier kunnen doen en daaruit voldoening en 
waardering  ervaren.  
Alle leden van ons wijkplatform hebben aangegeven dit de laatste anderhalf jaar niet 
meer te hebben. Wij voelen ons langzamerhand murv geslagen. Daarom hebben wij 
besloten om onze deelname aan het wijkplatform HZL te stoppen en de stichting HZL 
op te heffen. In het bijgevoegd persbericht wordt hier uitgebreider op ingegaan. 
 
Wij zullen de boel niet over de heg gooien. Daarvoor is de betrokkenheid bij onze drie 
wijken en haar bewoners te groot. Wij kiezen voor een traject van afbouw met een 
formele opheffing per 1 oktober 2014.  
 
Het wijkplatform HZL is teleurgesteld over de wijze waarop vooral de laatste tijd de 
samenwerking met het College en Gemeente is gegaan. Wij denken dan aan zaken 
als:  
- het niet nakomen van gedane toezeggingen en afspraken gemaakt met de vorige 

wijk- tevens projectwethouder, in meerdere overlegsituaties met ons;  
- idem, maar dan in ontmoetingen (bewonersbijeenkomsten) met wijkbewoners; 
- het stelselmatig niet nakomen van de samenwerkingsovereenkomst;  
- uitgesproken intenties tijdens het overleg tussen uw College en de Raad waaraan 

door uw College éénzijdig een andere invulling wordt gegeven.  
 

In het bijgevoegde persbericht worden via een drietal onderwerpen hier verder op in 
gegaan. Dit alles zijn voor ons redenen om te stoppen.   
 
Het voorgaande geldt niet voor het samenwerken met de wijkmanager(s) of met 
medewerkers van de afdeling Beheer, die samenwerking is prima, respectvol en met 
begrip voor elkaars rollen.   
 
 
Vanzelfsprekend zijn wij altijd bereid om ons besluit toe te lichten. 
 
 
Met vriendelijke groeten, 
Namens het wijkplatform/stichting HZL 
 
 
Hilbert Hamberg, voorzitter. 
 


